
PROTOKÓŁ  
z XXII sesji Rady Gminy Biała Podlaska odbytej w dniu 7 października 2008 roku  

w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Białej Podlaskiej  
ul. Prosta 31  

 
 
Godzina rozpoczęcia: 1000           godzina zakończenia: 1230 
 
Obradom przewodniczył: Dariusz PlaŜuk - Przewodniczący Rady Gminy. 
 
Protokolant: Krzysztof Kempka - Pracownik Urzędu Gminy.  
 
Radni obecni wg listy obecności stanowiącej załącznik do protokołu.  
 
Osoby uczestniczące w sesji:  
1. Wiesław Panasiuk - Wójt Gminy.   
2. Jerzy Adamski – Sekretarz Gminy. 
3. Maria Klimiuk - Skarbnik Gminy.  
4. BoŜenna Pawlina- Maksymiuk – Dyrektor GOK. 
5. Roman Metko  – Dyrektor GZK. 
6. Maria śarska – Kierownik GOPS. 
7. Waldemar Danieluk – Kierownik Referatu Rolnego, Geodezji i Ochrony Środowiska. 
8. Krzysztof Derlukiewicz – Kierownik Referatu Inwestycji i Gospodarki Przestrzennej. 
9. Janina Kulińska – Główna Księgowa SAPO. 
 
 
Proponowany porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia. 
2. Sprawy regulaminowe: 

a) stwierdzenie quorum, 
b) przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia, 
c) przyjęcie porządku obrad. 

3. Zapytania i wolne wnioski Radnych. 
4. Podjęcie uchwały Nr XXII/180/2008 w sprawie ustalenia wysokości odpisu na 

specjalny fundusz nagród dla nauczycieli oraz trybu i kryteriów przyznawania nagród 
dla nauczycieli za ich osiągnięcia dydaktyczno – wychowawcze, opiekuńcze oraz 
realizację innych zadań statutowych szkoły. 

5. Podjęcie uchwały Nr XXII/181/2008 w sprawie wyraŜenia zgody na zbycie mienia 
stanowiącego własność Gminy Biała Podlaska. 

6. Podjęcie uchwały Nr XXII/182/2008 w sprawie wyraŜenia zgody na zbycie mienia 
stanowiącego własność Gminy Biała Podlaska. 

7. Podjęcie uchwały Nr XXII/183/2008 w sprawie wyraŜenia zgody na zbycie mienia 
stanowiącego własność Gminy Biała Podlaska. 

8. Podjęcie uchwały Nr XXII/184/2008 w sprawie wyraŜenia zgody na zbycie mienia 
stanowiącego własność Gminy Biała Podlaska. 

9. Podjęcie uchwały Nr XXII/185/2008 w sprawie wyraŜenia zgody na nabycie 
nieruchomości. 

10. Podjęcie uchwały Nr XXII/186/2008 w sprawie wyraŜenia zgody na zbycie przez 
Wspólnotę Gruntową wsi Porosiuki nieruchomości gruntowych. 



11. Podjęcie uchwały Nr XXII/187/2008 w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu 
pienięŜnego członkom Ochotniczych StraŜy PoŜarnych z terenu gminy Biała 
Podlaska. 

12. Podjęcie uchwały Nr XXII/188/2008 w sprawie przyjęcia programu współpracy 
Gminy Biała Podlaska z organizacjami pozarządowymi w roku 2009. 

13. Podjęcie uchwały Nr XXII/189/2008 w sprawie uczestnictwa Gminy Biała Podlaska w 
Programie Operacyjnym Kapitał Ludzki, Priorytet IX – Rozwój wykształcenia i 
kompetencji w regionach. 

14. Podjecie uchwały Nr XXII/190/2008 w sprawie ustalenia najniŜszego wynagrodzenia 
zasadniczego pracowników samorządowych zatrudnionych w Gminnym Ośrodku 
Pomocy Społecznej, Gminnym Zakładzie Komunalnym i Samorządowej 
Administracji Placówek Oświatowych w Białej Podlaskiej oraz pracowników nie 
będących nauczycielami zatrudnionych w szkołach podstawowych i gimnazjach 
prowadzonych przez Gminę Biała Podlaska. 

15. Podjęcie uchwały Nr XXII/191/2008 w sprawie zaciągnięcia zobowiązań w zakresie 
podejmowania inwestycji o wartości przekraczającej kwoty ustalone przez Radę 
Gminy w budŜecie na rok 2008. 

16. Podjęcie uchwały Nr XXII/192/2008 w sprawie zmian w budŜecie gminy Biała 
Podlaska na rok 2008. 

17. Odpowiedzi na zapytania i wolne wnioski Radnych. 
      18.  Sprawy bieŜące. 
      19. Zamknięcie posiedzenia. 

 
TREŚĆ PROTOKOŁU   

Ad. 1  
Dariusz PlaŜuk – Przewodniczący Rady Gminy otworzył XXII sesję Rady Gminy Biała 
Podlaska, przywitał Radnych, Wójta Gminy i gości przybyłych na sesję.  
 
Ad. 2  
a) Na podstawie listy obecności Przewodniczący stwierdził, Ŝe w obradach bierze udział 13 
Radnych, co stanowi wymagane quorum. Jeden Radny przybył na posiedzenie z 
kilkominutowym opóźnieniem. 
 
b) Przewodniczący poinformował, Ŝe protokół z poprzedniej sesji został wyłoŜony do wglądu 
i złoŜył wniosek o jego przyjęcie.  
 
Wobec braku uwag i wniosków poddał go pod głosowanie:  
„za”     12  słownie: dwanaście 
„przeciw”     0   słownie: zero  
„wstrzymujących się”    0  słownie: zero 
Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli protokół z poprzedniej sesji. Jeden Radny 
nie brał udziału w głosowaniu. 

c) Przewodniczący przedstawił proponowany porządek obrad, a następnie poprosił o 
zgłaszanie uwag i wniosków. Wobec braku uwag i wniosków stwierdził, Ŝe po rozesłaniu 
zawiadomień o sesji Rady Gminy wpłynęło na ręce Przewodniczącego Rady Gminy pismo od 
Wójta Gminy, który prosi w nim o wprowadzenie czterech dodatkowych punktów do 
porządku obrad. Dodał, Ŝe są to projekty uchwał, które powinny zostać przedstawione na 
dzisiejszej sesji. Poinformował, Ŝe Wójt Gminy prosi takŜe o skreślenie punktu dziewiątego 



porządku obrad dotyczącego zbycia w formie bezprzetargowej działki połoŜonej w 
miejscowości Perkowice. Oznajmił, Ŝe kaŜdy z Radnych otrzymał przed sesją nowy projekt 
porządku posiedzenia, który następnie przedstawił.  
 
Sekretarz Gminy – Jerzy Adamski poinformował, Ŝe podjęcie uchwały dotyczącej 
uczestnictwa gminy w Programie Operacyjnym Kapitał Ludzki niezbędne jest do realizacji 
umowy o partnerstwie, która została zawarta pomiędzy Urzędem Gminy a Zespołem Szkół 
Zawodowych nr 2. Dodał, Ŝe projekt unijny opiewa na kwotę 300.000 zł, którego 
beneficjentem jest szkoła. Ze względu na to, Ŝe uczęszcza do niej bardzo duŜa ilość 
młodzieŜy z terenu gminy więc zdecydowano się na przystąpienie do niego. Wkład gminy 
polegał będzie na udostępnieniu pracowni kultury w celu kształcenia młodzieŜy. Gmina nie 
poniesie Ŝadnych środków finansowych na ten cel. Nadmienił, Ŝe w/w projekt uchwały naleŜy 
podjąć jak najszybciej, aby projekt mógł zostać rozpoczęty. Poinformował, Ŝe projekt 
uchwały w sprawie ustalenia najniŜszego wynagrodzenia pracowników zatrudnionych w 
jednostkach organizacyjnych gminy był omawiany na posiedzeniach komisji. Kwestia 
dotyczy wynagrodzeń oraz budowania przyszłorocznego budŜetu. Po akceptacji komisji 
moŜna przedstawić projekt uchwały Radzie Gminy.  
 
Wójt Gminy – Wiesław Panasiuk poinformował, Ŝe po rozesłaniu zawiadomień o sesji Rady 
Gminy opracowane zostały projekty uchwał, które z przyczyn niezaleŜnych musiały zostać 
dogłębnie przeanalizowane i opracowane zgodnie z obowiązującymi przepisami. Niezbędna 
była takŜe analiza tych projektów przez właściwe komisje Rady Gminy – Komisję Spraw 
Społecznych oraz Komisję BudŜetu, Finansów i Promocji Gminy. Komisje te dogłębnie 
przeanalizowały projekty uchwał w dniu 26 września bieŜącego roku. W związku z 
powyŜszym zwrócił się do Radnych z prośbą o wprowadzenie do porządku obrad 
proponowanych projektów uchwał. Zgodnie z przepisami po rozesłaniu zawiadomień o sesji 
Rady Gminy Wójt Gminy ma prawo zgłosić dodatkowe projekty uchwał do rozpatrzenia 
przez Radę Gminy. Wszystkie propozycje zostały Radnym rozdane przed sesją. Dodał, Ŝe nie 
są to sprawy, które zaskoczą Radnych. Stwierdził, Ŝe do chwili obecnej porozumienie z daną 
jednostką podpisywał Wójt Gminy. W nowych uregulowaniach prawnych istnieje 
konieczność podjęcia współpracy przez Radę Gminy. Projekt uczestnictwa gminy w 
programie kapitał ludzki jest tzw. projektem miękkim. Nadmienił, Ŝe na takie projekty moŜna 
uzyskać dofinansowanie, jednakŜe istnieją duŜe trudności z pozyskaniem dofinansowania na 
projekty inwestycyjne. W związku z powyŜszym będą poczynione starania aby pomóc 
mieszkańcom gminy poprzez wprowadzanie projektów miękkich w porozumieniu z innymi 
organizacjami. Do porozumienia potrzebna jest uchwała Rady Gminy. Gmina nie ponosi 
Ŝadnych nakładów finansowych. W projekcie będą brały udział osoby działające w 
pracowniach kultury. Oznajmił, Ŝe po dokładnych przeanalizowaniu przez odpowiednie 
komisje zdecydowano się na przedstawienie projektu uchwały dotyczącego ustalenia 
najniŜszego wynagrodzenia w jednostkach organizacyjnych gminy. Kolejny projekt uchwały 
dotyczy budowy drogi w Rakowiskach. Projekt ten na rok 2008 i 2009 ma zapisaną zbyt małą 
kwotę, ze względu na to, iŜ gmina nie otrzyma na niego środków z Unii Europejskiej. Od 
wiosny trwały prace porządkowe i regulacje prawne działek. Został opracowany projekt 
techniczny, jest zgłoszenie budowy tej drogi. Jako gmina planuje się wykonać odcinek 1 km 
w roku bieŜącym korzystając ze środków następnego roku budŜetowego. Zobowiązanie na 
w/w cel musi podjąć Rada Gminy. W zmianach budŜetowych znajdą się przesunięcia między 
działami oraz jedno zadanie, kontynuacja oświetlenia ulicznego w Sławacinku Nowym. 
Dodał, Ŝe jest to kolejny etap budowy oświetlenia przy drodze krajowej. Nadmienił, Ŝe z 
przeprowadzonych innych przetargów zostały oszczędności, które zostaną spoŜytkowane na 



ten cel. Na zakończenie zwrócił się z prośbą o włączenie w/w projektów uchwał do porządku 
obrad.  
 
Radny Tomasz Bylina stwierdził, Ŝe poprosił Przewodniczącego aby informował 
telefonicznie o planowanym wprowadzeniu do porządku obrad projektów uchwał, aby istniała 
moŜliwość zapoznania się z treścią projektu. Poprosił o informacje na temat budowy drogi w 
Rakowiskach. 
 
Wójt Gminy oznajmił, Ŝe przyjmuje uwagi o informowaniu o moŜliwości zapoznania się z 
projektami uchwał, które planuje się wprowadzić na sesji. Stwierdził, Ŝe droga w 
Rakowiskach, budowana niegdyś wysiłkiem mieszkańców znajduje się w bardzo złym stanie, 
ze względu na to, iŜ z drogi tej korzystał cięŜki sprzęt budujący nowe osiedle. Droga nie 
nadaje się do remontu. W związku z tym podjęto się zadania udroŜnienia odcinka. Droga jest 
droŜsza niŜ budowana w Wilczynie gdyŜ ceny budowy wzrosły, a takŜe będzie budowana z 
krawęŜnikiem, z chodnikiem po jednej stronie, z odwodnieniami. DuŜe ceny budowy dróg 
wiąŜą się z brakiem konkurencji na rynku budownictwa.  
 
Radny Krzysztof Borsuk złoŜył wniosek o wycofanie z porządku obrad punktu piątego 
dotyczącego sprzedaŜy działek w Woskrzenicach, aby moŜna było omówić poszczególne 
działki na posiedzeniu Komisji Infrastruktury, Rolnictwa i Ochrony Środowiska.  
 
Kierownik Referatu, Rolnego, Geodezji i Ochrony Środowiska poinformował, Ŝe działka, 
którą zainteresowany jest Radny jest działką nieuŜytkowaną, której część leŜy odłogiem. 
Planuje się ją podzielić i sprzedać jako działki budowlane. Dodał, Ŝe działki nie muszą być 
sprzedane od razu, moŜna je sprzedawać pojedynczo.  
 
Radny Krzysztof Borsuk oznajmił, Ŝe ze względu na to iŜ na tym terenie moŜe zmienić się 
infrastruktura techniczna, działki mogą zwiększyć swoją wartość. Jego zdaniem naleŜy 
wstrzymać się ze sprzedaŜą działek a projekt rozpatrzeć na posiedzeniu właściwej komisji.  
 
Sekretarz Gminy stwierdził, Ŝe podzielone działki w Styrzyńcu do chwili obecnej nie zostały 
jeszcze sprzedane, w związku z tym nie rozumie dlaczego Radny popiera podział działek a 
nie umoŜliwia rozpoczęcia procedury sprzedaŜy.  
 
Radny Tomasz Bylina poparł Radnego Krzysztofa Borsuka. UwaŜa, Ŝe Komisja 
Infrastruktury, Rolnictwa i Ochrony Środowiska powinna obejrzeć działki i zastanowić się 
nad ich przeznaczeniem. 
 
Kierownik Referatu oznajmił, Ŝe nie ma konieczności sprzedaŜy działki, nie naleŜy jednak 
blokować procedury sprzedaŜy.  
 
Wobec braku uwag i wniosków Przewodniczący przedstawił wniosek Wójta Gminy o 
wprowadzenie dodatkowych punktów do porządku obrad oraz wykreślenie punktu 
dziewiątego a następnie poddał go pod głosowanie: 
„za”      13  słownie: trzynaście 
„przeciw”     0  słownie: zero 
„wstrzymujących się”   0 słownie: zero 
Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli w/w wniosek. Jeden Radny nie brał 
udziału w głosowaniu. 
 



Następnie Przewodniczący przedstawił wniosek Radnego Krzysztofa Borsuka o zdjęcie z 
porządku obrad punktu piątego a następnie poddał go pod głosowanie: 
„za”      10  słownie: dziesięć 
„przeciw”     1  słownie: jeden 
„wstrzymujących się”   1 słownie: jeden 
Radni w głosowaniu jawnym większością głosów przyjęli w/w wniosek. Dwóch Radnych nie 
brało udziału w głosowaniu. 
 
Wobec braku uwag i wniosków Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek o przyjęcie 
proponowanego porządku obrad: 
„za”      13  słownie: trzynaście 
„przeciw”     0  słownie: zero 
„wstrzymujących się”   0  słownie: zero 
Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli proponowany porządek obrad. Jeden 
Radny nie brał udziału w głosowaniu. 
 
Ad. 3 
Stanisław Harasimiuk – Sołtys wsi Sycyna przedstawił wniosek do Wójta Gminy. 
 
Wójt Gminy stwierdził, Ŝe Rada oraz Wójt Gminy ustosunkują się do odczytanego wniosku. 
Sprawą zajmie się takŜe Komisja Spraw Społecznych Rady Gminy.  
 
Radny Józef Kasprowicz stwierdził, Ŝe zgłosiła się do niego poszkodowana w poŜarze z 
miejscowości Grabanów z zapytaniem dlaczego jej wniosek nie został przedstawiony na sesji 
Rady Gminy. 
 
Radny Tomasz Bylina przychyla się do powstania Stowarzyszenia Sołtysów w gminie Biała 
Podlaska, o co wnioskował Dołtys wsi Sycyna. KaŜde Stowarzyszenie posiada statut, w 
którym zapisane są jego cele. Zapytał jaka jest szansa utwardzenia zajezdni autobusowej przy 
ODR w Grabanowie. Zapytał takŜe czy istnieje moŜliwość instalacji dwóch lamp oświetlenia 
ulicznego. Poprosił o moŜliwość udostępnienia równiarki drogowej na jego terenie. 
 
Radny Stefan Śledź zaproponował aby przy pracach nad budŜetem gminy na następny rok 
przeznaczyć środki finansowe na poczęstunek dla Sołtysów podczas DoŜynek Gminnych. 
 
Wójt Gminy oznajmił, Ŝe Sołtysi są uczestnikami doŜynek i otrzymują karnety na posiłek i 
napoje. Obiad doŜynkowy organizowany jest dla Radnych, zaproszonych gości oraz Rad 
Sołeckich miejscowości, które organizują doŜynki. Sołtysi częstowani są razem z zespołami, 
które występują podczas doŜynek. W gminie Biała Podlaska wybieranych jest 41 Sołtysów, 
jednak ze względów lokalowych nie ma moŜliwości zapraszania ich na kaŜdą sesję. 
Zapraszani są oni dwa razy w roku, aby uszanować ich pracę i mieć z nimi kontakt.  
 
Radny Krzysztof Borsuk stwierdził, Ŝe naleŜy zastanowić się nad moŜliwością oraz formą 
zapraszania Sołtysów na obiad doŜynkowy. 
 



Wiceprzewodnicząca – Agnieszka Sęczyk popiera wniosek Radnego Stefana Śledzia, gdyŜ 
doŜynki to swoista impreza podsumowująca pracę rolników. Dodała, Ŝe przy organizacji 
doŜynek wymagany jest ich udział i zaangaŜowanie.  
 
Radny Tomasz Bylina stwierdził, Ŝe jego zdaniem Sołtysi nie oczekują zaproszenia na obiad, 
jednakŜe jest za ich zapraszaniem.  
 
Wiceprzewodnicząca poprosiła o uzupełnienie ubytków w drodze gminnej w Sitniku. 
Poprosiła takŜe o udostępnienie równiarki drogowej na terenie Sitnika i Łukowców.  
 
Przewodniczący w imieniu mieszkańców Rakowisk poprosił o wystosowanie pisma wspólnie 
z Prezydentem Białej Podlaskiej o montaŜ sygnalizacji świetlnej na skrzyŜowaniu z ul. 
Terebelską i drogą krajową. Dodał, Ŝe w godzinach popołudniowych istnieją duŜe trudności z 
przejechaniem skrzyŜowania.  
 
Radny Krzysztof Goździołko poprosił o naprawę dachu na świetlicy wiejskiej w Ciciborze 
DuŜym. 
 
Następnie Przewodniczący zarządził 10 minutową przerwę. 
 
Po przerwie wznowił obrady. 
 
Ad. 4 
Sekretarz Gminy poinformował, Ŝe w § 2 projektu uchwały istnieje zapis dotyczący utraty 
mocy aktu prawnego. Jest to uchwała Zarządu Gminy. Oznajmił, Ŝe naleŜy uporządkować 
sprawy związane z nagrodami, które przyznawane są nauczycielom i dyrektorom szkół z 
okazji dnia nauczyciela. Nie zmienia się wartość przyznawanych środków finansowych. 
Celem projektu jest aby uregulować i ujednolicić system przyznawania nagród.  
 
Wobec braku uwag i wniosków Przewodniczący przedstawił i poddał pod głosowanie projekt 
uchwały Nr XXII/180/2008 w sprawie ustalenia wysokości odpisu na specjalny fundusz 
nagród dla nauczycieli oraz trybu i kryteriów przyznawania nagród dla nauczycieli za ich 
osiągnięcia dydaktyczno – wychowawcze, opiekuńcze oraz realizację innych zadań 
statutowych szkoły: 
„za”     12  słownie: dwanaście 
„przeciw”    0  słownie: zero  
„wstrzymujących się”  0  słownie: zero 
Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli w/w uchwałę. Dwóch Radnych nie brało 
udziału w głosowaniu. 
 
Ad. 5 
Kierownik Referatu, Rolnego, Geodezji i Ochrony Środowiska poinformował, Ŝe temat ten 
był juŜ omawiany w chwili gdy realizowano budowę drogi dojazdowej do łąk w 
Woskrzenicach DuŜych. Droga za parkiem nie spełniała nigdy swojej funkcji i jest ona 
zbędna. W związku z powyŜszym moŜe zostać przeznaczona do sprzedaŜy. 
 



Wobec braku uwag i wniosków Przewodniczący przedstawił i poddał pod głosowanie projekt 
uchwały Nr XXII/181/2008 w sprawie wyraŜenia zgody na zbycie mienia stanowiącego 
własność Gminy Biała Podlaska: 
„za”     12  słownie: dwanaście 
„przeciw”    0  słownie: zero  
„wstrzymujących się”  0  słownie: zero 
Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli w/w uchwałę. Dwóch Radnych nie brało 
udziału w głosowaniu. 
 
Ad. 6 
Kierownik Referatu, Rolnego, Geodezji i Ochrony Środowiska poinformował, Ŝe jest to 
uŜytek zielony od kilku lat uŜytkowany przez rolników z terenu Woskrzenic. Co najmniej 
jedna osoba ubiegała się od kilku lat o zakup tej działki od Skarbu Państwa. Nieskuteczne 
działania Starosty doprowadziły do tego, Ŝe Urząd Gminy wystąpił z wnioskiem do 
Wojewody o przekazanie tej działki na rzecz gminy. Taka decyzja została wydana. Obecnie 
działka zostanie przeznaczona do sprzedaŜy.  
 
Wobec braku uwag i wniosków Przewodniczący przedstawił i poddał pod głosowanie projekt 
uchwały Nr XXII/182/2008 w sprawie wyraŜenia zgody na zbycie mienia stanowiącego 
własność Gminy Biała Podlaska: 
„za”     12  słownie: dwanaście 
„przeciw”    0  słownie: zero  
„wstrzymujących się”  0  słownie: zero 
Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli w/w uchwałę. Dwóch Radnych nie brało 
udziału w głosowaniu. 
 
Ad. 7 
Kierownik Referatu oznajmił, Ŝe działki zostały wcześniej przekazane na rzecz Skarbu 
Państwa w zamian za rentę. Spadkobiercy ubiegają się o zwrot w Starostwie – bezskutecznie. 
Działki połoŜone są po obu stronach drogi, są częścią działek, których właścicielem jest jeden 
ze spadkobierców. Decyzją Wojewody gmina otrzymała działki jako mienie gminne. MoŜna 
je przeznaczyć do sprzedaŜy.  
 
Wobec braku uwag i wniosków Przewodniczący przedstawił i poddał pod głosowanie projekt 
uchwały Nr XXII/183/2008 w sprawie wyraŜenia zgody na zbycie mienia stanowiącego 
własność Gminy Biała Podlaska: 
„za”     12  słownie: dwanaście 
„przeciw”    0  słownie: zero  
„wstrzymujących się”  0  słownie: zero 
Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli w/w uchwałę. Dwóch Radnych nie brało 
udziału w głosowaniu. 
 
Ad. 8 
Kierownik Referatu stwierdził, Ŝe działka prawdopodobnie kiedyś uŜytkowana była jako 
kopalnia piachu, obecnie jest to nieuŜytek. Działka została skomunalizowana i przejęta na 
rzecz gminy. Dodał, Ŝe są osoby zainteresowane zakupem działki.  
 
Wobec braku uwag i wniosków Przewodniczący przedstawił i poddał pod głosowanie projekt 
uchwały Nr XXII/184/2008 w sprawie wyraŜenia zgody na zbycie mienia stanowiącego 
własność Gminy Biała Podlaska: 



„za”     12  słownie: dwanaście 
„przeciw”    0  słownie: zero  
„wstrzymujących się”  0  słownie: zero 
Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli w/w uchwałę. Dwóch Radnych nie brało 
udziału w głosowaniu. 
 
Ad. 9 
Kierownik Referatu poinformował, Ŝe zakup działki związany jest z budową wodociągu przy 
drodze prowadzącej do Terebeli. Projektanci zaplanowali w pewnym miejscu przy drodze 
przepompownie. Zgłosił się właściciel działki, który zgodził się przeznaczyć część działki na 
w/w cel.  
 
Wobec braku uwag i wniosków Przewodniczący przedstawił i poddał pod głosowanie projekt 
uchwały Nr XXII/185/2008 w sprawie wyraŜenia zgody na nabycie nieruchomości: 
„za”     12  słownie: dwanaście 
„przeciw”    0  słownie: zero  
„wstrzymujących się”  0  słownie: zero 
Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli w/w uchwałę. Dwóch Radnych nie brało 
udziału w głosowaniu. 
 
Ad. 10 
Kierownik Referatu oznajmił, Ŝe we wrześniu udało mu się zorganizować spotkanie 
udziałowców Wspólnoty Gruntowej w Porosiukach, na którym przeprowadzono wyboru 
zarządu i przyjęto statut. Podjęta została takŜe uchwała w sprawie sprzedaŜy przez Wspólnotę 
działki. Jest to nieuŜytek połoŜony w pobliŜu domu weselnego. Aby moŜna skutecznie 
doprowadzić do sprzedaŜy niezbędna jest uchwała Rady Gminy w sprawie wyraŜenia zgody 
na zbycie przez Wspólnotę Gruntową wsi Porosiuki nieruchomości gruntowych.  
 
Wobec braku uwag i wniosków Przewodniczący przedstawił i poddał pod głosowanie projekt 
uchwały Nr XXII/186/2008 w sprawie wyraŜenia zgody na zbycie przez Wspólnotę Gruntową 
wsi Porosiuki nieruchomości gruntowych: 
„za”     12  słownie: dwanaście 
„przeciw”    0  słownie: zero  
„wstrzymujących się”  0  słownie: zero 
Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli w/w uchwałę. Dwóch Radnych nie brało 
udziału w głosowaniu. 
 
Ad. 11 
Sekretarz Gminy poinformował, Ŝe do połowy września bieŜącego roku, dopóki nie weszła w 
Ŝycie zmiana ustawy o ochronie przeciwpoŜarowej wysokość ekwiwalentu dla straŜaków 
zarówno za udział w akcjach ratowniczych jak i szkoleniach ustalał Wójt zarządzeniem. 
Zmiana ustawy zmieniła kompetencję na Radę Gminy. Dodał, Ŝe projekt uchwały nie zakłada 
zmian finansowych.  
 
Radny Tomasz Bylina zapytał czy Rada Gminy moŜe podnieść stawkę ekwiwalentu. 
 
Sekretarz Gminy oznajmił, Ŝe maksymalna stawka moŜe wynosić 16,99 zł. 
 



 Wobec braku dalszych uwag i wniosków Przewodniczący przedstawił i poddał pod 
głosowanie projekt uchwały Nr XXII/187/2008 w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu 
pienięŜnego członkom Ochotniczych StraŜy PoŜarnych z terenu gminy Biała Podlaska: 
„za”     11  słownie: jedenaście 
„przeciw”    0  słownie: zero  
„wstrzymujących się”  0  słownie: zero 
Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli w/w uchwałę. Trzech Radnych nie brało 
udziału w głosowaniu. 
 
Ad. 12 
Sekretarz Gminy oznajmił, Ŝe aby na przyszły rok w budŜecie gminy zostały umieszczone 
środki finansowe na współpracę z organizacjami pozarządowymi m. in. z gminnymi klubami 
sportowymi musi być podjęta uchwała Rady Gminy. MoŜe ona obowiązywać jedynie rok 
kalendarzowy.  
 
Wobec braku uwag i wniosków Przewodniczący przedstawił i poddał pod głosowanie projekt 
uchwały Nr XXII/188/2008 w sprawie przyjęcia programu współpracy Gminy Biała Podlaska 
z organizacjami pozarządowymi w roku 2009: 
„za”     12  słownie: dwanaście 
„przeciw”    0  słownie: zero  
„wstrzymujących się”  0  słownie: zero 
Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli w/w uchwałę. Dwóch Radnych nie brało 
udziału w głosowaniu. 
 
Ad. 13 
Sekretarz Gminy stwierdził, Ŝe na początku sesji został omówiony projekt uchwały oraz 
zasadność jego podjęcia. Poinformował, Ŝe najbardziej istotnym działaniem jest działanie 9.5 
– oddolne inicjatywy edukacyjne na obszarach wiejskich. W uchwale zostały umieszczone 
wszystkie zadania, ze względu na moŜliwość wprowadzenia podobnego zadania w przyszłym 
roku i nie podejmowania kolejny raz uchwały.  
 
Wobec braku uwag i wniosków Przewodniczący przedstawił i poddał pod głosowanie projekt 
uchwały Nr XXII/189/2008 w sprawie uczestnictwa Gminy Biała Podlaska w Programie 
Operacyjnym Kapitał Ludzki, Priorytet IX – Rozwój wykształcenia i kompetencji w 
regionach: 
„za”     12  słownie: dwanaście 
„przeciw”    0  słownie: zero  
„wstrzymujących się”  0  słownie: zero 
Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli w/w uchwałę. Dwóch Radnych nie brało 
udziału w głosowaniu. 
 
Ad. 14 
Sekretarz Gminy poinformował, Ŝe rozporządzeniem z 22 kwietnia 2008 r. Rada Ministrów 
uchwaliła m. in. tabelę miesięcznych kwot wynagrodzenia zasadniczego pracowników 
zatrudnionych w gminnych jednostkach organizacyjnych. Tabela ta informuje o tym, Ŝe 
minimalna stawka dla osób zatrudnionych w jednostkach organizacyjnych gminy i na 
stanowiskach obsługi w szkołach wynosi 1.100 zł. Nie został zmieniony sposób naliczania 
wynagrodzeń pracownikom GPOS, SAPO, GZK oraz stanowiskom obsługi w szkołach. 
Przepisy informują, Ŝe miesięczne kwoty wynagrodzenia zasadniczego ustala się jako sumę 
najniŜszego wynagrodzenia zasadniczego oraz iloczynu punktów ustalonych dla 



poszczególnych kategorii w tabeli. Wartość jednego punktu w złotych ustala pracodawca w 
porozumieniu z Radą Gminy stosownie do swoich moŜliwości finansowych. Wysokość 
miesięcznych kwot wynagrodzenia zasadniczego moŜe być wyŜsza lub niŜsza od ustalonych 
w sposób, o których mowa w rozporządzeniu iloczynie, nie więcej jednak niŜ o 10 %. 
Nadmienił, Ŝe do chwili obecnej najniŜsze wynagrodzenie ustalone było na poziomie 800 zł 
miesięcznie oraz 6 zł za punkt, natomiast pracownicy szkolni nie będący nauczycielami mieli 
4 zł za punkt przy płacy 700 zł. Przez 4 lata Rada Ministrów nie podnosiła najniŜszego 
wynagrodzenia. Oświadczył, Ŝe jeŜeli policzy się kwotę 1.100 zł i wartość 6 zł za punkt to 
konsekwencje dla budŜetu będzie kwota około 400.000 zł miesięcznie. Dodał, Ŝe przy tego 
rodzaju wyliczeniach wynika, Ŝe pracownicy jednostek będą zarabiali więcej niŜ kierownicy 
Referatów Urzędu Gminy. W związku z powyŜszym na posiedzeniach komisji zaproponował 
aby pracownikom GOPS, SAPO, GZK obniŜyć wartość punktu do 4 zł a i tak uzyskają 
podwyŜki wyŜsze niŜ pracownicy Urzędu Gminy w tym roku, natomiast pracownikom 
obsługi obniŜyć wartość punktu do 3 zł. Jest to moŜliwe, gdyŜ wartość punktu ustala 
pracodawca w porozumieniu z Radą Gminy. Dodał, Ŝe jest to rzecz trudna. Minimalne 
wynagrodzenie musi jednak wynosić 1.100 zł zgodnie z rozporządzeniem.  
 
Dyrektor GZK – Roman Metko stwierdził, Ŝe przy takich stawkach, podwyŜki nie będą tak 
znaczne. Dodał, Ŝe decyzję o podwyŜkach naleŜy podjąć aby nie powracać corocznie do tego 
tematu.  
 
Główna Księgowa SAPO poinformowała, Ŝe podwyŜki nie będą tak znaczące jak wynika z 
wyliczeń, ze względu na to, iŜ kaŜdy pracownik posiada inną grupę zaszeregowania. 
 
Radny Tomasz Bylina stwierdził, Ŝe w projekcie uchwały nie ma zapisanej ilości punktów. 
 
Sekretarz Gminy oznajmił, Ŝe w uchwale nie moŜe być takiego zapisu, ze względu na to, iŜ 
wartość punktu ustala pracodawca w porozumieniu z Radą Gminy. 
 
Radny Krzysztof Borsuk oznajmił, Ŝe przy obniŜeniu ilości punktów pracownik zarobi mniej 
niŜ na dzień dzisiejszy. Zaproponował aby przyjąć stawkę 1.100 zł jako najniŜsze 
wynagrodzenie i pozostawienie wartości punktów na niezmienionym poziomie. 
 
Sekretarz Gminy stwierdził, Ŝe musi poinformować Radę o skutkach finansowych podwyŜki, 
aby w Radni wiedzieli na co została przeznaczona kwota 400.000 zł.  
 
Następnie Przewodniczący stwierdził, Ŝe w pierwszej kolejności naleŜy przegłosować 
ustawową stawkę najniŜszego wynagrodzenia w wysokości 1.100 zł. Przedstawił i poddał pod 
głosowanie projekt uchwały Nr XXII/190/2008 w sprawie ustalenia najniŜszego 
wynagrodzenia zasadniczego pracowników samorządowych zatrudnionych w Gminnym 
Ośrodku Pomocy Społecznej, Gminnym Zakładzie Komunalnym i Samorządowej 
Administracji Placówek Oświatowych w Białej Podlaskiej oraz pracowników nie będących 
nauczycielami zatrudnionych w szkołach podstawowych i gimnazjach prowadzonych przez 
Gminę Biała Podlaska: 
„za”     12  słownie: dwanaście 
„przeciw”    0  słownie: zero  
„wstrzymujących się”  0  słownie: zero 
Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli w/w uchwałę. Dwóch Radnych nie brało 
udziału w głosowaniu. 
 



Główna Księgowa SAPO stwierdziła, Ŝe jej zdaniem naleŜałoby wprowadzić jednakową 
wartość za punkt w jednostkach oraz pracownikom obsługi szkół, a w zamian za to 
pozbawiając premii pracowników obsługi. 
 
Radny Krzysztof Borsuk złoŜył wniosek aby zatwierdzić stawkę 6 zł za punkt w jednostkach 
organizacyjnych gminy oraz pracownikom obsługi szkół, likwidując jednocześnie premie w 
szkołach. 
 
Następnie Przewodniczący przedstawił wniosek Radnego Krzysztofa Borsuka o 
zatwierdzenie stawki 6 zł za punkt w jednostkach organizacyjnych gminy oraz pracownikom 
obsługi szkół, likwidując jednocześnie premie w szkołach a następnie poddał go pod 
głosowanie: 
„za”     10  słownie: dziesięć 
„przeciw”    0  słownie: zero  
„wstrzymujących się”  2  słownie: dwa 
Radni w głosowaniu jawnym większością głosów przyjęli w/w uchwałę. Dwóch Radnych nie 
brało udziału w głosowaniu. 
 
Ad. 15 
Projekt uchwały przedstawił Wójt Gminy. Stwierdził, Ŝe projekt został juŜ po części 
omówiony na początku sesji Rady Gminy. Inwestycja została wprowadzona do budŜetu 
gminy na rok 2008 przy udziale środków finansowych pochodzących z Unii Europejskiej. 
Wcześniej inwestycja napotykała na róŜnego rodzaju trudności: m.in. gdy wystąpiono o 
opracowanie projektu technicznego budowy drogi w Rakowiskach okazało się, ze gmina nie 
jest właścicielem terenu. Droga, która została wykonana posiada 4,5 m, natomiast na mapach 
w Urzędzie Gminy posiada 3 m. w związku z czym brak było dostępu do terenu, dlatego 
zarządzono podział działek przylegających do drogi. Specjalistyczna firma wykonała podział, 
następnie działki zostały przekazane na rzecz gminy. Dodał, Ŝe są to pozostałości z lat 
siedemdziesiątych. Ponadto przy tych zadaniach pojawiło się wiele problemów natury 
technicznej, które zostały juŜ rozwiązane. Wystąpiono o pozwolenie na budowę tej drogi. W 
chwili obecnej planuje się rozpocząć budowę jednego odcinka drogi z jego zakończeniem. 
Część pieniędzy na inwestycję przeznaczono na podziały. W związku z czym jest zbyt mała 
kwota na budowę drogi. Planuje się przeznaczyć kwotę z przyszłego roku do wykonanie 
zadania o długości 1 km. Środki niezbędne są do ogłoszenia przetargu na wykonanie 
inwestycji.  

Wobec braku uwag i wniosków Przewodniczący przedstawił i poddał pod głosowanie projekt 
uchwały Nr XXII/191/2008 w sprawie zaciągnięcia zobowiązań w zakresie podejmowania 
inwestycji o wartości przekraczającej kwoty ustalone przez Radę Gminy w budŜecie na rok 
2008: 
„za”     11  słownie: jedenaście 
„przeciw”    0  słownie: zero  
„wstrzymujących się”  1  słownie: jeden 
Radni w głosowaniu jawnym większością głosów przyjęli w/w uchwałę. Dwóch Radnych nie 
brało udziału w głosowaniu.  
 
Ad. 16 
Skarbnik Gminy – Maria Klimiuk poinformowała, Ŝe planuje się dokonać korekty dochodów. 
Poinformowała o planowanych zmniejszeniach i zwiększeniach dochodów budŜetu gminy.  
 



Wobec braku uwag i wniosków Przewodniczący przedstawił i poddał pod głosowanie projekt 
uchwały Nr XXII/192/2008 w sprawie zmian w budŜecie gminy Biała Podlaska na rok 2008: 
„za”     12  słownie: dwanaście 
„przeciw”    0  słownie: zero 
„wstrzymujących się”  0  słownie: zero 
Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli w/w uchwałę. Dwóch Radnych nie brało 
udziału w głosowaniu. 
 
Ad. 17 
Wójt Gminy podziękował Przewodniczącemu za interpelację w sprawie sygnalizacji świetlnej 
na skrzyŜowaniu ul. Terebelskiej z drogą krajową. Poinformował, Ŝe w w/w sprawie zostanie 
wystosowane pismo do Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad z prośbą o 
wykonanie sygnalizacji świetlnej. Dodał, Ŝe aby sprawa nabrała większej mocy pismo 
zostanie wystosowane wspólnie z Prezydentem Miasta Biała Podlaska.  
 
Dyrektor GZK stwierdził, Ŝe naprawa dachu na świetlicy wiejskiej zostanie wykonany 
niebawem, gdyŜ remont został uzgodniony z firmą zajmującą się tą sprawą. 
 
Wójt Gminy oznajmił, Ŝe rozpoczęto równanie dróg. Gdy pogoda się poprawi ustalony będzie 
harmonogram prac równiarki drogowej.  
Stwierdził, Ŝe po poŜarze w Grabanowie natychmiast udzielona została pomoc finansowa 
poszkodowanej osobie w kwocie 1.000 zł na doraźne potrzeby oraz pomoc na odbudowę 
obiektu. Dodał, Ŝe umorzone zostały rachunki za wodę i podatki rolne.  
 
Ad. 18 
Radny Tomasz Bylina poinformował, Ŝe od 20 do 24 października bieŜącego roku w całej 
Europie, w ramach europejskiego tygodnia lasu, moŜna będzie zapoznać się z pracą leśnika. 
W związku z tym poprosił o rozpropagowanie w szkołach oraz innych placówkach 
moŜliwości bliŜszego zapoznania się z pracą leśników.  
 
Przewodniczący poinformował, Ŝe pismo Pani Kuny zostało przekazane do GOPS, ze 
względu na to, iŜ Rada Gminy nie dysponuje środkami z przeznaczeniem na udzielenie 
pomocy po poŜarze.  
 
Sekretarz Gminy poinformował, Ŝe udzielono odpowiedzi Panu Czapskiemu, który zwrócił 
się do Urzędu Gminy z prośbą o odpłatne przejęcie wodociągu na rzecz gminy. Stwierdził, Ŝe 
nie występował on, a gmina nie zawierała umów publiczno – prywatnych. Taka umowa 
powodowałaby, Ŝe inwestycja zostaje włączona do strategii gminy, ale jednocześnie gmina 
ogłasza przetarg na wykonanie inwestycji. Zgodnie z rozeznaniem wodociąg powinien 
kosztować znacznie taniej, a Pan Czapski nie dołączył do wniosku faktury. Będzie budowana 
studnia pomiarowa aby móc sprzedawać wodę deweloperowi. Dodał, Ŝe wodociąg nie jest 
gminny, osiedle w całości naleŜy do Pana Czapskiego, w chwili obecnej budują się na jego 
terenie 2 lub 3 rodziny. Urząd Gminy nie zaplanował zadania w budŜecie gminy, ani w 
ówcześnie obowiązującym planie rozwoju lokalnego, czy strategii rozwoju gminy. W 
związku z tym nie ma moŜliwości aby Urząd Gminy mógł przejąć wodociąg.  
 
Ad. 19 
Wobec braku dalszych uwag i wniosków oraz w związku z wyczerpaniem porządku 
posiedzenia Przewodniczący podziękował wszystkim za udział po czym zamknął XXII sesję 
Rady Gminy Biała Podlaska V kadencji. 



Na tym protokół zakończono.  

 

...............................................................
  (podpis protokolanta)  

Załączniki:  
1. Lista obecności.  
2. Podjęte uchwały.  
 
 
Protokół został przyjęty następującą liczbą głosów:  
„za”     .................................... słownie: ..........................................  
„przeciw”    .................................... słownie:.......................................... 
„wstrzymujących się”   .................................... słownie: ..........................................  

 
 
 
............................................................  
        (podpis Przewodniczącego) 

 


